
MINUTA 
 

reuniunii Comitetului director din cadrul Comitetul interministerial pentru coordonarea 
politicilor şi acţiunilor aferente produselor din tutun şi produselor conexe 

 
02.02.2016, ora 1400, Palatul Victoria 

 
 
1. Deschiderea 
 

Ministrul Sănătăţii 

Directiva 2014/40/UE trebuie transpusă în legislaţia naţională. Demersurile au început 
încă din anul 2014, din luna octombrie 2015 Ministerul Sănătăţii a preluat conducerea 
Comitetului interministerial iar din luna noiembrie 2015 se ocupă în mod direct dl. Ministru 
Secretar de Stat Francisk Iulian Chiriac.         
  Întâlnirea de astăzi are ca scop prezentarea soluţiilor identificate de a răspunde 
solicitărilor industriei de profil, clarificarea şi adoptarea unei decizii. 

2. Participanţi 
 La reuniune au participat reprezentanţi ai următoarelor instituţii:  Ministerul Sănătăţii, 
Ministerul Afacerilor Externe, Ministerul Afacerilor Interne – Inspectoratul General al Poliţiei 
Române, Ministerul Economiei, Comertului şi Relaţiilor cu Mediul de Afaceri, Ministerul 
Finanţelor Publice, Agenţia Naţională de Administraţie Fiscală – Direcţia Generală a Vămilor, 
Ministerul Agriculturii şi Dezvoltării Rurale, Ministerul Comunicaţiilor şi pentru Societatea 
Informaţională, Consiliul Concurenţei şi Autoritatea Naţională pentru Protecţia Consumatorului. 
 De asemenea, au participat, dl. Dragoș Tudorache, Șeful Cancelariei Primului-ministru, 
precum și ministrul sănătății, dl. Patriciu-Andrei Achimaș-Cadariu, cu statut de invitați. 
 
3. Aprobarea agendei 

Agenda anunţată s-a aprobat în unanimitate.  
            

4. Moderatori şedinţă  

 Preşedintele Comitetului director –  dl. Secretar de Stat FRANCISK IULIAN CHIRIAC 
 
5. Probleme puse în discuţie  
  

Reprezentantul MS a prezentat solutiile identificate pentru a raspunde solicitarilor industriei 
exprimate la ultima intalnire a Comitetului Director, si anume furnizarea mesajului de renuntare 
la fumat care trebuie inscriptionat pe pachetele produselor din tutun, aplicarea exceptiilor 
prevazute in art. 11 al Directivei (solicitarea importatorilor de tigari de foi) si eliberarea timbrelor 
fiscale necesare realizarii unor stocuri suficiente. 

In ceea ce priveste mesajul de renuntare, propunerea initiala a MS a fost ca acesta sa fie 
introdus printr-un ordin de ministru pentru a permite schimbarea lui in cazul in care, din ratiuni 
independente de vointa MS, nu ar mai fi posibila utilizarea nr. de tel sau a adresei de internet. 
Datorita faptului ca au fost foarte multe solicitari ca acest mesaj sa fie introdus in textul legii 
pentru a oferi siguranta si stabilitate, MS a identificat o solutie care va fi propusa in cadrul 
intalnirii de astazi.  

Astfel, MS solicita Comitetului director asumarea acestei decizii, astfel avand garantia si 
argumentul pentru a nu fi modificate aceste informatii in discutiile ulterioare; in aceste conditii 
MS va introduce in fisierul cu imagini de inalta rezolutie ce va fi transmis industriei, mesajul de 



renuntare Tel verde STOP FUMAT 0800878673, mesaj ce urmeaza a fi introdus  si in textul 
proiectului de lege. 

Reprezentantul Ministerului Finantelor Publice a rezumat situatia actuala a informatiilor oferite 
industriei: „fisierele grafice de inalta rezolutie au fost puse la dispozitia industriei. La acest 
moment mai trebuie sa facem mesajul de renuntare la fumat, intelegand ca mai este o 
informatie pe care industria nu a primit-o, ceea ce duce pe cale de consecinta la concluzia ca nu 
au fost transmise toate informatiile. Trebuie sa intelegem cu totii daca industria are sau nu la 
acest moment toate informatiile necesare.” 

Reprezentantul MS a afirmat ca au fost transmise toate informatiile necesare, mai putin mesajul 
de renuntare, care nu a putut fi transmis pana in acest moment, dar ca exista solutie pentru a 
rezolva acest aspect.  

Reprezentantul Consiliului Concurentei a sustinut pozitia MFP, afirmand ca „problema ridicata si 
de MFP este aceea ca industria a trimis, tuturor celor implicati, o scrisoare in care sesizau faptul 
ca aceste informatii sunt inutilizabile fiind necesara rezolvarea urgenta a acestor probleme, 
intelegand ca MS ar trebui sa puna la dispozitie un anumit soft”. De asemenea, a solicitat 
clarificari in legatura cu posibilitatea ca, din punct de vedere procedural, Parlamentul sa poata 
aproba legea pana la data de 20 mai 2016. 

Reprezentantul Ministerului Sănătăţii a explicat ca este necesar ca membrii acestui Comitet sa 
ia o hotarare astfel incat proiectul de lege sa plece pe circuitul de avizare interministeriala cat 
mai repede, sa ajunga in sedinta de Guvern unde va fi aprobat dupa care va merge in 
Parlament 

Reprezentantul Consiliului Concurentei a solicitat, din punct de vedere al institutiei pe care o 
reprezinta, ca industria sa certifice sau MS sa aiba un document in care sa se arate ca 
producatorii au primit in forma utilizabila fisierele  si ca se permite respectarea datei de 20 mai 
2016. In caz contrar, s-ar da curs unor serii de intrebari. 

Reprezentantul Ministerului Finantelor Publice a solicitat clarificarea neintelegerii anterioare si 
anume ca, daca MS mai trebuie sa faca mesajul de renuntare, inseamna ca nu este facut inca, 
deci industria nu are toate informatiile care sa le permita sa comande utilajele pentru productie. 
De aceea a solicitat asumarea de catre initiatori ca, in procesul legislativ aceasta informatie sa 
nu se modifice. 

Reprezentantul Ministerului Sănătăţii a explicat ca pentru mesajul de renuntare, MS nu a avut 
pana in acest moment o baza legala pentru a-l furniza, dar, daca acest Comitet director isi 
asuma adoptarea Tel Verde STOP FUMAT ca mesaj de renuntare, el va fi introdus in 
informatiile transmise industriei. 

In acest context si avand in vedere termenele foarte scurte, MS a propus ca luni, 08.02.2016 
proiectul de lege sa plece pe circuitul interministerial, avand in vedere ca a fost timp suficient in 
care au fost solicitate clarificari/observatii, acestea fiind preluate si introduse in textul legii. De 
aceea, daca mai exista alte observatii, acestea trebuie trimise pana vineri, 5 februarie 2016.  

Reprezentantul Ministerului Finantelor Publice a adaugat ca in noul draft de lege exista o 
modificare recenta cu privire la pachetul unitar care ar intra in conflict cu legislatia fiscala in ceea 
ce priveste timbrarea: „este vorba de o situatie particulara pe o bucatica mica de piata si anume 
– trabucurile/tigarile de foi. In acest caz trebuie specificat clar ca avertismentele de sanatate se 
pot pune pe cutie si atunci vorbim de pachetul unitar, care este cel mai mic ambalaj individual. 
Aceasta definitie trebuie adaptata la realitate pentru a nu bloca o industrie traditionala.” 

 



Reprezentantul Consiliului Concurentei a solicitat din nou ca, pentru evitarea intrebarilor presei 
si pentru a evita sa fim pusi in situatii neplacute, sa avem o confirmare a faptului ca s-au 
receptionat, in forma finala, documentele respective. 

Reprezentantul Ministerului Sănătăţii a concluzionat mentionand ca sunt cateva decizii de 
adoptat: 

1. Informatiile cuprinse in mesajul de renuntare la fumat ce trebuie inscriptionat pe 
pachetele produselor din tutun sunt: Tel Verde STOP FUMAT: 08008 78673 

2. Data de intrare in vigoare a legii este 20 mai 2016, cu respectarea exceptiilor prevazute 
in lege. 

3. Aprobarea proiectului de lege si a expunerii de motive transmise marti, 02.02.2016 (cu 
exceptia articolului referitor la sanctiuni) pentru ca proiectul de lege sa porneasca pe 
circuitul de avizare interministeriala in cursul zilei de luni, 08.02.2016  

4. Elaborarea unui comunicat de presa in care sa fie cuprinse principalele prevederi ale 
directivei si deciziile adoptate de Comitet. 

Reprezentantul Ministerului Economiei, Comertului si Relatiilor cu Mediul de Afaceri a solicitat 
ca, referitor la respectarea termenului de 20 mai 2016, in cadrul primei reuniuni a Comitetului 
director sa fie prezentat un calendar, pasii care trebuie parcursi/pasii premergatori astfel incat sa 
se intample ceea ce trebuie sa se intample la 20 mai 2016.  

Reprezentantul Consiliului Concurentei a sustinut solicitarea MECRMA iar reprezentantul 
Autoritatii Nationale pentru Protectia Consumatorului a propus sa se voteze dupa ce vor fi 
transmise toate informatiile deoarece in acel moment vom sti exact toate datele.  

Reprezentantul Ministerului Afacerilor Externe a afirmat ca data poate fi asumata acum pentru 
ca, la avizarea interna, se presupune ca proiectul de lege va ajunge la membrii Comitetului 
director, deci poate fi facilitata avizarea. 

Reprezentantul Ministerului Sănătăţii a adresat rugamintea de a aproba astazi acest proiect de 
lege pentru ca saptamana viitoare sa poata porni pe circuitul de avizare interministeriala. 
Începand de luni, 8 februarie 2016, MS va pune aceste informatii la dispozitia industriei pentru a 
fi preluate. Ele nu pot fi transmise prin posta sau e-mail, pe de o parte fiind fisiere foarte mari, pe 
de alta parte din motive de securitate. 

Reprezentantul Ministerului Agriculturii si Dezvoltarii Rurale a afirmat ca nu se pot stabili 
termene pana nu sunt puse la dispozitie toate informatiile. 

Seful Cancelariei Primului-ministru a solicitat o clarificare cu privire la ingrijorarea referitoare la 
ce se va trimite industriei, exprimandu-si indoiala ca industria nu are timp 3 luni de zile sa 
schimbe design-ul pachetului, in conditiile dezvoltarii tehnologice actuale.  

Reprezentantul Ministerului Agriculturii si Dezvoltarii Rurale a mentionat ca la intalnirea la care a 
participat si industria, reprezentantii acesteia au explicat ca nu este o procedura foarte simpla 

Seful Cancelariei Primului-ministru a intrebat daca exista vreo obligatie legala ca statul sa puna 
la dispozitie informatiile in discutie intr-un anume interval de timp. In urma raspunsului negativ 
primit, a concluzionat ca discutia se incheie si ca este necesar un acord pe problemele din 
agenda.  

Astfel, s-a concluzionat ca legea va intra in vigoare la 20 mai 2016, ca mesajul de renuntare va 
include nr. Tel Verde Stop Fumat 0800878673, ca informatiile vor fi disponibile luni, 8 februarie 
2016. 

Proiectul de lege trebuie sa fie finalizat cat mai repede. 



In ceea ce priveste calendarul fix, Seful Cancelariei Primului-ministru si-a exprimat rezerva de a 
se angaja pentru niste date fixe, mai ales cand este vorba despre procedura din Parlament.  

Reprezentantul Consiliului Concurentei a explicat ca angajamentul este fata de membrii 
Comitetului director pentru a vedea ca, asa cum s-a explicat de catre MS si alte foruri implicate, 
modificarile propuse in proiectul de lege sunt relevante, iar adoptarea in termen este fezabila. 

Seful Cancelariei Primului-ministru a fost de acord cu stabilirea calendarului intern, pentru a ne 
ajuta in parcurgerea procesului. 

Reprezentantul Ministerului Sănătăţii a afirmat ca nu este de acord cu acest angajament si 
asumarea unor termene datorita faptului ca MS nu are control asupra procedurilor din alte 
institutii, deci nu poate stii cat va dura aceasta procedura de avizare. Pe de alta parte, avand in 
vedere faptul ca acest Comitet director a fost creat la nivel de secretari de stat, ar trebui ca 
avizarea interministriala sa dureze putin pentru ca deja a fost agreat textul proiectului de lege. 

Prin urmare, MS si-a asumat termenul de luni, 08.02.2016 pentru transmiterea proiectului de 
lege final pe circuitul de avizare interministeriala dar ce se intampla ulterior nu mai este sub 
controlul sau. 

Reprezentantul Consiliului Concurentei a reiterat nevoia de calendar „pentru a putea sa imi fac 
planificari. Este important de a nu fi pusi in fata unei situatii in care nu avem procesul finalizat. 
Este vorba de o situatie de autocontrol, cum de altfel toti ne dorim”. 

Seful Cancelariei Primului-ministru a propus iar Comitetul director a fost de acord cu 
urmatoarele date: 

- In data de 08.02.2016 proiectul de lege va pleca in avizare interministeriala 
- In data de 17.02.2016 proiectul de lege va fi pe masa Guvernului 
- Dupa momentul adoptarii si trimiterii in Parlament vom intra intr-un calendar pe care nu il 

controlam noi 

Reprezentantul Consiliului Concurentei a concluzionat ca, daca se respecta incadrarea in 
termenul de 17.02.2016 misiunea Comitetului director este incheiata vis-a-vis de aceasta 
problematica. 

Seful Cancelariei Primului-ministru a incheiat asigurand membrii Comitetului director de intreaga 
sustinere a proiectului de lege de catre Cancelarie si, ulterior, de ministrul delegat pentru Relatia 
cu Parlamentul astfel incat, fiind un obiectiv foarte important  si avand in vedere riscul 
declansarii unei proceduri de infringement, sa se incerce realizarea unui calendar pentru 
adoptarea legii in termen. 

Reprezentantul Ministerului Sănătăţii a recapitulat deciziile adoptate in unanimitate si care vor fi 
consemnate in minuta sedintei: 

-  Începând cu data de 08.02.2016 vor fi puse la dispoziţia reprezentanţilor industriei de 
profil, prin Secretariatul tehnic al Comitetului interministerial, informaţiile  complete, 
necesare industriei de profil pentru conformarea producţiei, respectând prevederile 
Directivei 2014/40/UE 

- Observatiile autoritatilor vor fi transmise pana joi, 04.02.2016 
- Luni, 08.02.2016, proiectul de Lege privind stabilirea condiţiilor pentru fabricarea, 

prezentarea şi vânzarea produselor din tutun şi a produselor conexe va fi transmis, spre 
avizare, tuturor instituţiilor implicate 

- Vineri, 05.02.2016 va fi transmis proiectul de lege, in forma finala, tuturor institutiilor 
implicate urmand ca luni dimineata, 08.02.2016, inaintea trimiterii spre avizare 
interministeriala, sa avem acordul dumneavoastra pe textul proiectului de lege 



- 17.02.2016 data la care va intra in sedinta de Guvern 

Reprezentantul Ministerului Sănătăţii a solicitat acordul membrilor Comitetului de a transmite un 
comunicat de presa cuprinzand deciziile adoptate in sedinta de astazi, sub semnatura 
ministrului sanatatii. S-a decis, in unanimitate, ca draftul de comunicat de presa sa fie trimis, in 
cursul zilei, tuturor membrilor Comitetului spre agreare, ulterior fiind publicat de site-ul MS 
  

In final reprezentantul Ministerului Sănătăţii a mentionat ca acest Comitet a fost creat nu numai 
pentru a adopta proiectul de lege privind transpunerea Directivei 2014/40/UE ci, in general 
pentru a rezolva problematica combaterii fumatului, pentru ca e vorba de probleme 
interministeriale. 

Urmatorul act care trebuie luat in discutie este Protocolul pentru combaterea comertului ilicit cu 
produse din tutun, un protocol sub umbrela Conventiei-cadru pentru controlul tutunului si trebuie 
luata o decizie daca Romania il ratifica sau nu. Aceasta decizie trebuie luata in cadrul acestui 
Comitet pentru ca sunt probleme interministeriale. 

Seful Cancelariei Primului-ministru  a mentionat ca activitatea pe acest dosar s-a incheiat. 

        

 


